
I 
z á p i s 

z j e dná n í vědecké rady ÚVSV ČSAV konan é dne 20 . 2 . 199 0 

P ř ít omni: čl eno\é VR - Holý, Hroch, Hubík, Kl ementová , Lukášová, 

Valach, Viewegh, 

přiz\aní - Hodovský, Svoboda 

Omlu\eni: Horyna, Sekot 
Jednání řídil dr. Hroch 

1. Ná\rh na ustaveni vědecké společnosti pro studium nábože nství 

Ná\rh přednesl dr. Papoušek. Má jít o společnost ne závi slou, 

dobro\olnou, světonázorově otevřenou a v ýběrovou, zabý vaj ící se 

náboženstvím z odborného hlediska. Z ÚVSV s e ve v ěc i us ta ve ni 

této společnosti anga žují dr. Papoušek, dr. Pavlinco vá , doc. Ho

do\ský, dr . Horyna. 

2. Hospodaření ústavu 

Dr. Svoboda informo\al VR o jednání vedoucích THS ústa v ů ČSA V 

\ Liblicích, jeho ž se zúčastnil . Účastníci jednání byli upozorně

ni dr. Seidlem ( rozpočtář úřadu prezídia ČSAV ) , že v tomto roc e 

bude nutno neinvestiční údaje snížit o 5,1% ( materiál, cesto vné, 

vědecká \ýcho\a atd. ) , mzdový fond bude snížen o 10%. Bli žší pod

robnosti budou sděleny v březnu. Pro ÚVSV to v dané fázi znamená 

zmrazit prozatím nárust pracovních míst, nebot 4 místa představu j í 

10% mzdového fondu. Doc. Hodovský sdělil v dané souvislosti, že je 

třeba pracovníky ústavu o finanční situaci informovat a upozornit 

je, že se budou zvyšovat nároky na výkon. Platová diferenciace 

v závislosti na výkonu je jednou z možností, jak problém řešit. 

Dr. Hroch poukázal na možnost využívání pevné a pohyblivé slo žky 

platu a společně s dr . Hubí kem tlumočil názor nepřítomného dr. Seko

ta, který považuje za potřebné preferovat perspektivní pracovníky 

a propustit případně ty pracovníky, kteří po léta nepodávají výkon. 

3. Hromadný dopis místopředsedy ČSAV k přípravě zprávy o činnosti 

a dalších úkolech ČSAV pro federální vládu 

Informace doc. Hodovského k dopisu: dopis je podnětem pro \y

pracování společného materiálu VR a vedení ústavu, v materiálu 

mají být stručně prezentovány výsledky práce ústavu za 4-5 leté 

období; v dané souvislosti upozornil doc . Hodovský, že oddělení, 

které nazýváme odd. religionistiky, má stále oficiální název odd. 

VA, nebot ke změně názvu oddělení je třeba \ypracovat no\ý orga

nizační řád, který musí projít prezídiem . Dále doc. Hodovský 

poukázal na možnost zorganizovat v ÚVSV rek\alifikační kurs pro 

pracovníky humanitních věd, pro ústav by to mohl být zdroj finanč

ního zisku. 
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Dr. Hroch doplnil sdělení doc. Hodovského o informaci o rek\ali

fikačních kursech, \yhlášených rektorem MU, kde je zájem o etiku . 

Dále upozornil na tendenci představitelů technických věd rozho

do\at o společenských vědách a doporučil, aby na ni bylo pouká

záno" připra\o\aném materiálu (část "podněty") a aby byl v tomto 

smyslu informo\án ro\něž dr. Sekot jako zástupce ÚVSV v dolní 

komoře ČSAV . Doporučil, aby na každé odd. byla vypracována stručná 

zpráva o rozsahu 3/ 4 strany - 1 strana jako podklad pro vypracová 

ní materiálu pro prezídium. 

Dr. Klementová informovala členy VR o konzultaci s dr. Vaníč

kovou: dr . Vaníčko\á doporučila, 
aby psychologické odd. - vz hledem 

k jeho perspekti\nímu odloučení od ÚVSV - vypracovalo materiál 

samostatně. 

V průběhu diskuse k procesuální stránce vypracování materiálu 

pak VR dospěla k následujícímu závěru: materiál vypracuje skupina 

\e složení ředitel ÚVSV, vědecký tajemník a zástupci jednotlivých 

odd . (ti, kteří odd. v posuzovaném období vedli) a předloží jej 

VR ústavu . Jednání jmenované skupiny se uskuteční ve středu 28.3. 

\ 9 hod., materiál musí být odeslán nejpozději do 7.3 . Psycho

logické odd. vypracuje materiál zvlášt . Participaci doc. Hlavoně 

projedná dr. Hroch, který bude rovněž informovat nepřítomné 

zástupce religionistiky . 

4. Různé 

a) Dr. hroch informoval VR o tom, že návrhy do vědeckých kolegií 

byly odeslány. Upozornil však, že je možno doplnit je ještě 

o návrhy z řad mimoústavních pracovníků. Dr. Holý navrhl doc. 

Solaře a dr . Možného . Dr . Klementová upozornila na to, že 

sloučená kolegia budou rozdělena na jednotlivé obory a že 

jejich fungování bude v budoucnu spíše formální, nebot řada 

pravomoci byla přenesena na vědecké rady. 

b) Dr. Hroch podal informaci o mezinárodním integračním programu 

EURECA, do nějž mohou vstupovat pracoviště, zaměře
ná na vý\oj 

moderních technologií. 

c) Na pracoviště byl zaslán hromadný dopis vědeckého sekretáře
 

ČSAV k personálním útvarům - písemnosti se svěřují do přímé 

odpovědnosti ředitelů pracovišt; uschovány budou ty materiály, 

které mají personální povahu, ostatní písemnosti mají být vy

dány proti podpisu . 
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d) Or. Holý podal VR informaci o d,ou akcích: 
\ pondělí 26. 2. v 9 hod. na FF 1U - konference Stav bádéní 

o 1 .G. Masarv\<o, i 
týž den ,e lil hod. na FF l'U - Etika jako základ odpO\'ědnosti 
(přednáška franc. profesora) 
Dál se dr. Holý obrátil na předsedu VR s prosbou. zda by ,ěd. 
tajemník nemohl na ptištim zasedání VR přednést krátkou zprávu 
o sta~u dislokace. Oi. Hroch přislíbil zJistit, zda \ěd. tajemník 

má v tomto směru nové infoí-ace a příp. ~o pozvat. 
e) Pracovníei oddělení psychologie infor o,ali R o svých jednáních 

ve věci rehabilitace PSL: na základě infor ace z rehabilitační 
komise o tom: že psychologické odd. se pro calý počet praco\níků 
nemúže stát samostatnýi pracoviště□. íe by ,šak ohlo pfeJít do 
jiných struktu<, jednali praco,níci odd. psychologie o oožnosti 

přičlenění PSL k FF MU. ~atedra psy~hologie, děkan i rektor MU 
vyjádřili s tímto ná,rhem souhlas. Dr. 1ecento,á s dr. Luká§o,ou 

jednaly v Praze s dr. Profante- (člen rehabilitační komise) 

. ' 

a dr. Vaníčko·,ou. Účastníci jednání se pfedběžně dohodli. že na 
zasedání prezídia CSAV dne 7.3. by mohl být sch,álen záměr při
členit PSL k FF MU. Delimitace praco\išl je ,§ak nutno pro,ódét 

,ždy k 1.1. nového roku. proto praco,nici PSl by do konce r. 1990 
byli placeni CSAV, od l.J.1991 by byla jejich částka rozpačto,ána 
ministerstvu školství. Pro jednání prezidia si dr. Vaničko,~ 
vytádala souhlas VR s žádosti psychologického odd. o rehobilltoc\ 

PSL. Clenové VR přednesený text, formulovaný, u,edeném smyslu och,állli. 

f) Termín příštího jednání VR bude upřesněn (2. nebo 5. března). 

zapsala: R. Lukášová 

schválil: J. Hroch 


